

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

**STATE REGULATION IN THE FIELD OF CULTURE AND
SPORTS (USING THE EXAMPLE OF EDUCATIONAL
INSTITUTIONS OF THE CHINA)**

WANG ZHOU

Scientific supervisor –

Academic degree, Academic title

PhD, Associate Professor

N.S.Minko

Minsk, 2024

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis: 63 pages, 55 sources.

2. Keywords: NATIONAL POLICY, PHYSICAL EDUCATION, SPORTS SECTOR, POLICY IMPLEMENTATION, CHINESE EDUCATION, CURRICULUM DEVELOPMENT, TEACHER PROFESSIONALISM, SPORTS COMPETITION, HEALTH INTEGRATION, TECHNOLOGY IN SPORTS, RESEARCH APPLICATION.

3. The Content of the Work:

The main purpose of this study is to systematically analyze the existing national policies on sports and physical education in Chinese educational institutions and to propose evidence-based strategies for their enhancement.

The tasks are to define the theoretical underpinnings of China's sports policy, identify the challenges and opportunities in policy implementation, develop strategies for optimizing resource allocation, and explore the integration of sports with health education and the application of sports research.

The object of the study is the national policy framework concerning sports and physical education, including its theoretical underpinnings, practical applications, and the challenges faced in its implementation within educational settings.

The subject covers the multifaceted impact of these policies on various stakeholders including students, educators, administrators, and policymakers, as well as the broader implications for societal health and sports development.

Methods of Research: Policy analysis, empirical research, and integrative approaches combining theoretical and practical insights.

Results: The study provides a comprehensive analysis of China's national policy on sports and its practical implications within educational institutions. It identifies core principles guiding the development of sports activities and evaluates the effectiveness of these policies in fostering a culture of physical fitness and sports excellence.

Reliability of Materials and Results of the Thesis: The research is based on a thorough review of relevant literature, comprehensive data collection, and robust analytical methods ensuring the reliability and validity of the findings and recommendations.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем магистерской диссертации: 63 страницы, 55 источников.

2. Ключевые слова: НАЦИОНАЛЬНАЯ ПОЛИТИКА, ФИЗИЧЕСКОЕ ВОСПИТАНИЕ, СПОРТИВНЫЙ СЕКТОР, РЕАЛИЗАЦИЯ ПОЛИТИКИ, КИТАЙСКОЕ ОБРАЗОВАНИЕ, РАЗРАБОТКА УЧЕБНЫХ ПРОГРАММ, ПРОФЕССИОНАЛИЗМ ПРЕПОДАВАТЕЛЕЙ, СПОРТИВНЫЕ СОРЕВНОВАНИЯ, ИНТЕГРАЦИЯ ЗДОРОВЬЯ, ТЕХНОЛОГИИ В СПОРТЕ, ПРИКЛАДНЫЕ ИССЛЕДОВАНИЯ.

3. Содержание работы:

Основная цель данного исследования - систематический анализ существующей национальной политики в области спорта и физического воспитания в китайских учебных заведениях и предложение научно обоснованных стратегий по ее совершенствованию.

Задачи состоят в том, чтобы определить теоретические основы спортивной политики Китая, выявить проблемы и возможности в реализации политики, разработать стратегии оптимизации распределения ресурсов, а также изучить интеграцию спорта с медицинским образованием и применение спортивных исследований.

Объектом исследования является национальная политика в области спорта и физического воспитания, включая ее теоретические основы, практическое применение и проблемы, возникающие при ее реализации в образовательных учреждениях.

Предмет исследования - многогранное влияние этой политики на различные заинтересованные стороны, включая студентов, педагогов, администраторов и политиков, а также более широкие последствия для здоровья общества и развития спорта.

Методы исследования: Анализ политики, эмпирические исследования и интегративные подходы, сочетающие теоретические и практические знания.

Результаты: В исследовании представлен всесторонний анализ национальной политики Китая в области спорта и ее практических последствий для образовательных учреждений. В нем определены основные принципы, определяющие развитие спортивной деятельности, и дана оценка эффективности этой политики в развитии культуры физической подготовки и спортивного мастерства.

Достоверность материалов и результатов диссертации: Исследование основано на тщательном обзоре соответствующей литературы, всестороннем сборе данных и надежных аналитических методах, обеспечивающих

надежность и обоснованность выводов и рекомендаций.